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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyülésről szóló 2012 . évi
)(XXVI . törvény 42. § (8) skk . bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (I) skk. bekezdése alapján „Hol tart a Mezőhegyes-
környéki földek visszaszerzése a mintagazdaság számára?” címmel írásbeli választ
igénylő kérdést kívánok benyújtani Fazekas Sándor földművelésügyi miniszternek.

Tisztelt Miniszter Úr !

A Mezőhegyesi Ménesbirtok megmentése az elmúlt hónapokban új szakaszához érkezett . A
kormány, hallgatva a tüntetők és a helyi lakosság nyomására, végre kézbe vette a folyamato k
irányítását az elmúlt évek károkozása és lopásai után . Az űj mintagazdaság kialakításáért
felelős kormánybiztos kinevezése után néhány koncepcionális kérdés rendezése lendülete t
kapott ugyan, de május elejére ismét minden megállt . Mindez azért jelent különösen nagy
problémát, mert 2016 őszén már a 2017-es, immár állami tulajdonú termelésre kel l
felkészülni, és ehhez vészesen fogy az id ő .

A legnagyobb problémát jelenleg a Fidesz súlyosan elhibázott, korrupt birtokpolitikai
intézkedéseinek rendezése jelenti . A Népszabadság márciusi 3-i információi szerint a
strómanokat és politikai h űbéreseket kedvezményezetti helyzetbe hozó földbérleti pályázat -
sorozat során Békés megye délnyugati részén sok olyan, meghatározó - részben nem helybe n
élő - magánszemély szerzett hosszú távú földbérleti jogot, akik Simonka György, helyi
Fideszes országgyűlési képvisel ő érdekköréhez tartoznak. A lap információi szerint a
megvásárolt földterületek érteke több, mint 5 milliárd forint volt, A jogszabályok és a
földbérleti szerződések adta jogával élnie kell most az állam képvisel őjének, és vissza kell



szereznie az elhibázottan bérbe adott fő ldtertlleteket az új mintagazdaság egységes termelés i

területe számára .

Ugyanígy kell eljárni a végletesen elhibázott földértékesítési pályázatok eredményével is . Bár
már 2015 decemberében is jól látható volt a földértékesítés, különösen a tnezőhegyes i

földértékesítés értelmetlensége és káros volta, a Fidesz-kormány mégis végigverte akaratát, é s

most a saját csapdájába lépve kényszerül visszaszerezni a földeket. A jelenleg hatályos
jogszabályok és a pályázat körülményei alapján ítélve ráadásul ez nem is megy oly könnyen ,

mint a földbérleti pályázattal szétszórt földek esetében .

Az írásbeli kérdésemmel felvetett problémának és a sürget ő megoldásnak az ad különö s
aktualitást, hogy információk szerint a választókerület egyéni országgy ű lési képviselője,
Simonka György ezekben a hetekben minden követ megmozgat annak érdekében, hogy

lekötelezettjei megtarthassák a tisztességtelen módon megszerzett területeket . Ez ellentétes a
kormány szándékával a mintagazdaság több mint 5000ha földdel történ ő megalakítására, é s

ellentétes a rnezőhegyesi polgárok érdekével, a mez őhegyesi termelési mód és megélhetés i
lehetőség fenntartásával .

Éppen ezért tisztelettel kérdezem a Miniszter urat, hogy :

Hol tart a jogi eljárás és a tárgyalási folyamat a mezőhegyes környéki földe k
visszaszerzése ügyében a földbérleti és földértékesitési pályázatok eredményei t
érintően?

Mit tett 2016 tavaszán a kormány és illetékes szerve a korábbi földbérleti pályázatok
jogszerű felbontása érdekében? Miért késlekedik továbbra is a Nemzet i
Földalapkezelő Szervezet, amikor csak a bérletbe adott földek visszavételi jogáva l
kellene élnie a magyar állam képviselőjének?
Mit tesz mindeközben a kormány a földértékesítési pályázatok eredményének

érvénytelenítése érdekében? Milyen jogszabály-módosítást tervez a kormány annak
érdekében, hogy vissza lehessen szerezni az értelmetlenül és kárt okozva eladot t
Mezőhegyes-környéki földeket?
Tervez-e a kormány politikai és jogi eszközökkel fellépni Simonka György fideszes
országgyűlési képviselő ellen, aki nem csak az elmúlt években, de továbbra is, a
jelenben is minden eszközzel akadályozza személyesen és strómanjai bevonásáva l
Mezőhegyes életben maradását ?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2016 . május 4.

(Szabó Szabolcs
független országgyű lési képviselő

(Együtt)
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